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Side 2 af 2 

Spørgsmål 

Ministeren bedes oplyse, hvor mange personer og fonde ministeriet skønner at blive om-

fattet af sænkningen af bo- og arveafgiften i hvert af årene 2016-2025. I forlængelse heraf 

bedes ministeren oplyse den skønnede gennemsnitlige effekt for hver af de omfattede 

arvinger og fonde af sænkningen af bo- og arveafgiften. 

 

Svar 

Det forventes, at der over de kommende 10 år vil være ca. 20.000 virksomheder, der skal 

gennemføre et generationsskifte. Hvor mange af disse virksomheder, der konkret vil få 

glæde af den nedsatte bo- og gaveafgift, afhænger af en række forhold, bl.a. udformningen 

af den konkrete model og de værnsregler, der skal sikre, at den lave bo- og gaveafgift 

forbeholdes overdragelse af erhvervsvirksomheder og ikke pengetanke m.v. Skattemini-

steriet arbejder på en konkret model, der forventes at blive præsenteret i løbet af foråret 

2016. Først når denne foreligger, vil det være muligt at svare på spørgsmålet. 

 

Endelig bemærkes, at anvendelsen af den nedsatte bo- og gaveafgiftssats vil afhænge af de 

enkelte virksomhedsejeres dispositioner. Nogle virksomhedsejere vil ønske, at deres livs-

værk videreføres af næste generation eller af en erhvervsdrivende fond. Andre vil finde 

det mere hensigtsmæssigt at sælge virksomheden til eksterne, lade den børsnotere eller 

noget helt tredje. 
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